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Projektmål

Att skapa de bästa förutsättningarna för den lokala besöksnäringen att utveckla hållbara reseupplägg, upplevelser och aktiviteter 
genom:

1. Omvärldsanalys, tester samt implementeringsförslag gällande hållbar besöksnäring, mätmetoder av destinationers hållbarhetsarbete 
samt hållbara verktyg (t.ex. certifiering).

2. Utvecklingsarbete och tester som tillför företag verktyg, kompetens och digitala plattformar för sampaketering och produktutveckling.

3. Utformning och test av ny form av marknadsföring och samarbeten, t.ex. med Tröndelag och Västernorrland eller andra utvalda 
marknader.



Design- och planering 

Målgruppsintervjuer

Marknadsföring

Bokning och betalning av olika delar

Genomförande

Utvärdering via enkät 

Mäta statistik webb, sociala 
medier etc

Analysera

Spridning av testresultatet 

Ta lärdomarna till nya 
paketeringar



Planering och skapande av program

• Helen Nilsson höll två planeringsmöten på Clarion Hotel under februari-mars 2023 där samtliga 
butiker/aktörer med tydlig inriktning på återbruk och secondhand var inbjudna samt andra 
relevanta personer inom temat.

• Kommunikationsplanering

• Planering av utvärdering



Program



Karta med second hand och återbruksbutiker



Marknadsföring och spridning



SoMe 
Visit Östersund Facebook
4171 personer som nåtts
146 interaktioner

Destination Östersund Facebook
2245 personer som nåtts
119 interaktioner

Visit Östersund Instagram
6521 konton som nåtts
119 interaktioner





Pressmeddelande 5/4 



10 apriltips i Östersund, Visit Östersund



Programpunkt på Destination Östersunds 
frukostmingel 4/4



Media



Utvärdering
• En enkät för deltagare/aktörer i programmet

- E-postutskick till de som deltagit i programmet som aktör

Antal respondenter: 6 st

• En enkät för besökare av eventet/föreläsningen

- Inbjudan genom fysisk skylt på Clarion med QR-kod

- E-postutskick med länk till de som anmält sig till föreläsningen med 
Hållbara Sara

Antal respondenter: 5 st



Enkät för aktörer
Fråga 1: Var det någon speciell programpunkt som gjorde att du som 
aktör lockades till att vara med? Exempelvis modevisning 
eller möjlighet till pop up butik på Clarion.

• Pop-up och idén kring hela helgen.
• Vi var med på modevisningen
• Möjligheten att visa att vi säljer secondhand
• Nej inget speciellt. Vi ville vara med och stötta och se vad det 

kunde ge oss. Bra att få lära känna andra aktörer.



Fråga 2: Vad tyckte du om upplägget på plats på Clarion? Vad var bra 
och vad hade kunnat förbättras? Exempelvis lokal, ljud, skyltning osv  

• Jag tyckte att det var bra, men hade gärna sett mer skyltning 
utanför hotellets entré.
• Mer och bättre information/reklam mot allmänheten inför 

arrangemanget.
• Det hade varit kul och bra med fler aktörer som deltar, då har vi 

större chans att locka fler besökare
• Bra att vi kunde komma dagen innan och fixa med vår Pop-up



Fråga 3: Om du hade fått ändra något med programmet, upplägget 
eller konceptet Heja Hållbarhet, vad hade du ändrat? 

• Helheten var bra. En högre scen eller stolar längst fram vid scenen för 
modevisning var så svårt att se om man inte var först.
• Kraftfullare marknadsföring, och i retrospekt hade det nog varit bra om 

alla pop-uper varit i samma rum då besökarna ibland var lite rädda att 
gå in när ingen var i rummet. Det hade varit kul och bra med fler aktörer 
som deltar, då har vi större chans att locka fler besökare
• Kanske koncentrera allt till en dag för att maxa besökare och 

aktiviteter
• Kanske endast en dag, lättare att behålla fokus.
• Välja en månad utan "aprilväder" 



Fråga 4: Skulle du vilja delta igen om det blir ett 
återkommande event?



Fråga 5: Vad tycker du om återbruk och second hand som 
koncept och reseanledning för Östersund som destination? 

• Bra med ambitionen, kan säkert utvecklas och bli en grej
• Bra och viktigt att visa att vi värnar om miljön
• Jag tycker att det borde finnas en galleria med återbruk som 

koncept.
• Jag tycker om återbruk försöker ofta laga eller ge vidare kläder så 

man inte kastar och köpa möbler på loppis eller auktion.
• Det känns ju som framtiden, men frågan är hur många utifrån 

som kom till Östersund för denna helg, eller som har det som en 
reseanledning. Vet inte.



Fråga 6: Övriga tankar eller feedback angående Heja 
Hållbarhet 2023.

• Ett bra initiativ och event!
• Återkommer till marknadsföringen som jag tycker borde ha varit mer 

omfattande. Men som helhet en toppenhelg och så fint arrangerat av 
Clarion!
• Vi tycker det är kul med samarbeten, ställer gärna upp om möjlighet finns. 

Det kan variera från gång till annan beroende på vad annat som händer/hur 
mycket personal som finns på plats.
• Bra om en mindre grupp planerar och sen får de som vill hänga på utifrån de 

förutsättningar som gäller, det blir lätt otydligt om alla ska vara med och 
bestämma
• Kändes som att mycket var lite oklart. Vi hade vid flera tillfällen olika 

uppfattningar om vad vi hade kommit fram till. Gemensamma 
mötesanteckningar kanske? Det fungerade tack vare att många var beredda 
att ta det lite på volley.



Enkät för besökare
Fråga 1: Hur upptäckte du Heja Hållbarhet? Exempel kan vara via 
hemsida, Facebook-evenemanget, radio eller sociala medier. 

• Instagram
• Sociala medier
• Facebook och Instagram
• Facebook
• Facebook och radio



Fråga 2: Var det någon speciell programpunkt som du lockades 
av?

• Modevisningen, föreläsningen
• Hållbara Sara
• Föreläsningen med hållbara sara och modevisningen
• Loppis och föreläsning
• Toppen-evenemang som helhet! Föreläsning, bytesgarderob, 

loppis och lagningsworkshopen lockade mest. Missade tyvärr 
modevisningen vilken jag gärna hade gått på men hade förhinder



Fråga 3: Vad tyckte du om upplägget på plats? Vad var bra och vad 
hade kunnat förbättras? Exempelvis lokal, ljud, utbud i pop up 
butikerna, föreläsningens innehåll osv.

• Mer plats för publiken på modevisningen
• För lite plats för modevisningen. Vi såg inte där bak.
• Allt var jättebra.
• Bra. Kanske bättre skyltat från receptionen.
• Tycker allt var toppen! Jättebra ordnat och bra lokal



Fråga 4: Om du hade fått ändra något med programmet, upplägget 
eller konceptet Heja Hållbarhet, vad hade du ändrat? 

• Fler pop-ups!
• Mer plats
• Kan inte komma på något
• Klädbytet tidigare på dagen.
• Väldigt bra uppstyrt! Kommer inte på något att ändra förutom 

kanske ännu mer av allt. Kanske någon fler föreläsare och fler 
pop up butiker och workshops



Fråga 5: Vad tycker du om återbruk och second hand som 
koncept och reseanledning för Östersund som destination?

• Fantastiskt!!!
• Toppen mer sånt!!
• Jag tycker det är bra, fint utbud med både mode och inredning.
• Toppenbra!
• Bara positivt. Nu bor jag i östersund men gjorde jag inte det hade 

jag absolut kunnat tänka mig att resa hit för ett sådant event



Övriga tankar eller feedback (frivillig fråga)

• Som sagt jättetrevligt event som jag gärna besöker igen och 
hoppas blir återkommande. Vill också passa på att 
uppmärksamma och tacka Helen Nilsson på Clarion för ett grymt 
arbete inför och superfint bemötande på plats.



Sammanfattning och lärdomar (Joanna)
• Aktörer
- Positivt: Konceptet och värna om miljön, möjlighet till pop up, samtliga 

skulle delta igen.
- Förbättring: Tydligare planering, marknadsföringen, skyltning på plats, 

"tajtare" program som är mer omfattande, större utrymme för 
modevisningen.

• Besökare (från föreläsningen)
Lockades främst av modevisning och föreläsning.
- Positivt: Bra ordnat, bra utbud i ÖSD för återbruk, vill ha mer sånt, kan 

vara en reseanledning.
- Förbättring: Mer plats vid modevisningen, skyltning, klädbyte tidigare på 

dagen, fler aktörer och pop ups.



Återkommande event?

• Förslag 16 september 2023 i samband med Håll Sverige rents 
skräpplockardag.


